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POŽÁR V BĚCHOVICÍCH

Dne 22. 8. 2008 v časných dopoledních 
hodinách propukl požár v Českobrodské 
ulici za prodejnou autodílů Spektrum. 
Příčina požáru je stále v šetření. Požár 
byl lokalizován a uhašen po zhruba 
2,5 hod. Materiální škody jsou pouze 
na majetku vlastníka nemovitosti. 
Žádný občan MČ Praha-Běchovice 
nebyl zraněn, došlo pouze k lehkému 
poranění jednoho ze zasahujících hasi-
čů. Bližší informace budou doplněny 
v nejbližších dnech na webu MČ Praha-
Běchovice a v médiích.

Ondřej Martan 

starosta MČ Praha-Běchovice

aktuálně

Vážení spoluobčané,
letní prázdniny jsou již u konce a všich-

ni se vrací ze svých jistě zasloužených 
dovolených zpět do zaměstnání. Teplo 
většinou vydrží více či méně až do konce 
měsíce září, povinností však již bohužel 
přibývá. I naše mladá generace začíná 
nový školní rok 2008/2009, letos vyšlo 
datum 1. září přesně na pondělí. 

Věřím, že jste letní měsíce plně využili 
k relaxaci a regeneraci vašich tělesných 
schránek, a návrat do všedního koloritu 
povinností pro vás bude o to snazší. 
Využijte i tak zbytek teplých dní pro 
načerpání energie do chladnějšího podzi-
mu. Několik možností pro víkendový relax 
sportem vám mohu ihned nabídnout.

V měsíci září se společně setkáme při 
několika příležitostech. V první řadě jsou 
to závody v běhu mladé generace – tzv. 
Mladé Běchovice. Závody se uskuteční 

v sobotu 20. září od časných dopoled-
ních hodin. Následující víkend – v neděli 
28. září se uvidíme na již 112. ročníku 
tradičního běhu Běchovice – Praha. 
Jak jistě všichni vědí, součástí tohoto 
sportovního dopoledne je i mistrovství 
ČR v běhu na 10 km nebo závod na in-line 
bruslích. Hromadný start k závěrečnému 
běhu je pak zážitek i pro nezúčastněné 
diváky.

Propozice k oběma závodním dnům 
jsou běžně dostupné na webu MČ Pra-
ha–Běchovice, popř. k vyzvednutí na 
úřadě MČ Praha–Běchovice.

Mimo tyto dvě významné události se 
například ve sportovním areálu Na Korun-
ce konají 3. 9. Závody na in-line bruslích.

Přeji všem – těm co pracují, těm školou 
povinným, i těm co nepracují a ani 
nechodí do školy, aby jim dny v zaměst-
nání a ve škole rychle ubíhaly. A vše, co 

v novém školním roce pro společnost i pro 
sebe vytvoří, je naplňovalo pocitem uspo-
kojení. Všem dohromady pak přeji pěkný 
zbytek letního období.

Ondřej Martan 

starosta MČ Praha-Běchovice
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Zápis z 29. mimořádného zasedání 

Zastupitelstva MČ Praha–Běchovice 
konaného dne 7. 8. 2008 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

4. Návrh na vydání souhlasného 

stanoviska se zakoupením traktoru pro 

potřeby údržby zeleně MČ

Starosta informoval, že se již podaři-
lo ze sponzorských darů shromáždit 
poměrně vysokou částku na zakoupení 
traktoru pro údržbu zeleně, výhodně 
vybaveného dalším příslušenstvím za 
cenu max. 185 000 Kč včetně DPH. Dále 
informoval, že pokud bude ze spon-
zorských darů vybráno více prostředků 
než je potřeba na zakoupení traktoru, 
budou použity na jiné ekologické účely. 
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 418 
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na oplocení prostoru ska-

teparku ve sportovním areálu CHANOS

Starosta upozornil na velkou morální 
a fyzickou zanedbanost areálu CHANOS, 
situaci prověřoval dnes kontrolní výbor 
a zkonstatoval, že stav je naprosto 
neutěšený. Dochází k velkému poško-
zování pláště budovy a okolí skatepar-
ku. V souladu s pověřením ZMČ byly 
shromážděny tři cenové nabídky na 
oplocení od firem Jakub Hozman, EKIS 
a STARKON JIHLAVA CZ. Cenově nejvý-
hodnější je nabídka od firmy Hozman 
za 238 350 Kč včetně DPH. Petr Požárek 
navrhuje, aby zakázku dostal podnika-
tel z Běchovic. Starosta přednesl návrh 
usnesení, které zahrnovalo i provedení 
poptávky. Zastupitelé se rozhodli, že 
z nabídek vyberou přímo, a to nabídku 
s nejvýhodnější cenou. Návrh usnesení 
byl stažen a nahrazen novým návrhem 
usnesení, který starosta přednesl. 

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 419 
v příloze tohoto zápisu.

K tomuto bodu se ještě rozvinula disku-
ze, na dotaz Františka Pošmury starosta 
sdělil, že závěry z jednání, včetně kon-
troly areálu CHANOS budou zastupitelům 
předloženy na některém z příštích ZMČ po 
zpracování a ověření zápisu z KVMČ. Petr 
Kos upozornil, že sice STARKON předložil 
nabídku s vyšší cenou, ale na druhou 
stranu dal sponzorský dar MČ ve výši 
20 000 Kč. Petr Požárek navrhuje prověřit 
možnost postihnout nájemce ze smlouvy 
o nájmu. Starosta sdělil, že tuto proble-
matiku řeší KVMČ.

6. Návrh na uzavření kupní smlouvy 

na prodej nemovitého majetku svěřené-

ho MČ Praha–Běchovice – části pozemku 

parc. č. 1458/3 a pozemek parc. č. 1457 

zapsaných na LV č. 587 pro katastrální 

území Běchovice, obec hl. m. Praha 

u Katastrálního úřadu pro hlavní město 

Prahu, Katastrální pracoviště Praha 

manželům Jiřímu a Kristýně Šindelářo-

vým

Starosta seznámil zastupitele se 
souhlasným stanoviskem komise pro 
rozvoj městské části, dopravu a výstav-
bu a se skutečností, že záměr na prodej 
pozemku byl v souladu s platnou právní 
úpravou řádně vyvěšen na úřední desce, 
a tento záměr byl již na ZMČ projed-
náván. Na dotaz Martina Jecha zda se 
jedná o cenu tržní nebo odhadní staros-
ta sdělil, že se jedná o cenu v souladu 
s cenovou mapou, vzhledem k tomu, že 
se jedná o části pozemků, které vlastník 
nemovitosti již mnoho let užívá, a to 
včetně plochy zastavěné nemovitostí ve 
vlastnictví žadatele. Podmínky stano-
vené komisí, tj. aby byl zároveň zacho-
ván přístup na sousedící pozemek ve 
vlastnictví MČ, byly dodrženy. Starosta 
přednesl návrh usnesení. 

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0

1. Kontrola účasti zastupitelů a urče-

ní ověřovatelů zápisu

29. mimořádné zasedání ZMČ Pra-
ha–Běchovice zahájil starosta MČ Ondřej 
Martan dne 7. 8. 2008 v 19.05 hodin. 
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně 
svoláno a vyhlášeno. 

Starosta provedl kontrolu účasti zastu-
pitelů:

 přítomni:  9 – dle prezenční listiny – viz 
příloha tohoto zápisu 
 omluveni:  4 – Ing. Jiří Santolík, Pavel 
Urban, Ing. Petr Kočí, Mgr. Jaroslav 
Svátek
 
Další přítomní:  tajemnice ÚMČ Mgr. 

Jitka Šnajdrová

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 9 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 
Jiří Klůna a Martin Jech.

2. Návrh na schválení programu jed-

nání 29. zasedání ZMČ

Po úvodním slově a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 416 
v příloze tohoto zápisu.

3. Projednání a schválení zápisu z 28. 

zasedání ZMČ

Starosta navrhl schválení zápisu z 28. 
zasedání ZMČ. Starosta přednesl návrh 
usnesení. 

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 417 
v příloze tohoto zápisu.

z jednání zastupitelstva
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 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 420 
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na uzavření kupní smlouvy 

na prodej nemovitého majetku svěřené-

ho MČ Praha–Běchovice – části pozemku 

parc. č. 1415/1 zapsaného na LV č. 587 

pro katastrální území Běchovice, obec 

hl. m. Praha u Katastrálního úřadu 

pro hlavní město Prahu, Katastrální 

pracoviště Praha označené jako parc. 

č. 1415/4 a 1415/5 státnímu podniku 

Správa železniční a dopravní cesty

Starosta přednesl souhlasné stanovisko 
komise pro rozvoj městské části, dopra-
vu a výstavbu a upřesnil, že se jedná 
o pozemky pro SŽDC, které jsou důležité 
pro výstavbu železnice. Starosta 
přednesl návrh usnesení.

Hlasování:
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 2
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 421 
v příloze tohoto zápisu.
 Hlasování se zdrželi Michal Jiřík a Jiří 
Klůna.

8. Návrh na odvolání Jiřího Klůny 

z funkce předsedy finančního výboru 

ZMČ Praha– Běchovice z důvodu plnění 

ustanovení zákona č. 131/2000 Sb., 

a návrh na jmenování Jana Skopala do 

funkce předsedy finančního výboru ZMČ 

Praha– Běchovice

Starosta vysvětlil nutnost plnění 
ustanovení zákona č. 131/2000 Sb. 
o hlavním městě Praze a Jednacího řádu 
výborů zastupitelstva městské části Pra-
ha–Běchovice. Starosta přednesl návrh 
usnesení.

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat – viz usnesení č. 422 
v příloze tohoto zápisu.

9. Návrh na zakoupení stacionárních 

radarů - informativních měřičů rychlos-

ti

Starosta vysvětlil, že se jedná o již 
několikrát diskutovanou problematiku 
o měřičích rychlosti, ukazujících aktuál-
ní rychlost. Bylo rozhodnuto pořídit tři 
měřiče, a to: Na Vaňhově mezi zastávka-
mi MHD ve směru do centra, na ulici Do 
Říčan ve směru z Dubče před přechod pro 
chodce u zastávky MHD Bus – Otakara 

Vrby a ve směru na Kolín před přechod 
pro chodce u prodejny IPEX. Návrh usne-
sení předkládá Michal Jiřík.

Hlasování:
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 423 

v příloze tohoto zápisu.

10. Informace a různé

• Starosta informoval o sdělení MHMP 
o vrácení daně z příjmů ve výši cca 
1 300 000 Kč. Prostředky zatím nejsou 
připsány na účet MČ. Starosta vyzval 
zastupitele k vytvoření variant možnos-
tí pro využití vrácených peněz.

• Ing. Petr Kos sděluje, že si občané 
Běchovic stěžují na velkou prašnost 
v Běchovicích a přikládají to skladování 
prašných stavebních materiálů. Nad-
měrně to zatěžuje jejich životní pro-
středí a majetek. Starosta se domnívá, 
že největší prašnost není způsobena 
třídičkou sypkých materiálů, ale 
ze zvýšeného průjezdu nákladních 
automobilů. Je ale pravdou, že zemina 
vzniklá při výstavbě nového centra 
Běchovic musí být odvezena. V sou-
časné době jsou zjišťovány možnosti 
uplatnění sankčních prostředků, pro 
jejich budoucí možné využití. Michal 
Jiřík vznesl dotaz na deponii materiálu 

firmy STARKON, a kdy bude odstraněna. 
Starosta sdělil, že deponie vyplývá ze 
stavebního povolení, které předpoklá-
dá použití určité části zeminy na další 
stavební práce. Bylo provedeno měření 
a naměřená zemina odpovídá staveb-
nímu povolení. Je velká snaha ukončit 
činnost, kterou vyvíjí pan Brtek.

• František Pošmura navrhuje informo-
vat občany o změně strážníků Městské 
policie. Byli vyměněni strážníci a do 
Běchovic nastoupili dva noví. MČ 
doufá, že se podstatně zlepší jejich 
činnost na území Běchovic, zejména při 
kontrole čistoty nákladních automobilů 
vyjíždějících ze staveb. Veškeré zveřej-
něné kontakty platí i nadále.

• Petr Požárek informoval, že je dotazo-
ván občany na výši nájmu u posledního 
přiděleného bytu. Občané mají pocit, 
že nájem činí 3 až 3,5 tisíce Kč. Staros-
ta zkonstatoval, že opakované projed-
návání těchto informací na ZMČ se mu 
zdá poněkud nestandardní, když cena 
nájmu byla schválena, a je konkrétně 
uvedena v usnesení z června letošní-
ho roku. Sdělil však, že výše čistého 
smluvního nájemného je 8 000 Kč za 
měsíc plus minimálně 3 500 Kč zálohy 
na služby spojené s užíváním bytu. Na 
byt více než tři měsíce nepřišla jiná 

o. s. Neposeda 
po prázdninách opět otevírá všechny své programy:

» inzerce

Otevřený klub Mikrobus – pro děti 

6–12 let, Po + Čt 13-16 hod.

NZDM Autobus – pro mládež 12–26 

let, Po + Út + St 16-19.30 hod.

Rodičovské centrum Koloběžka 

– pro rodiče na rodičovské dovolené 

s dětmi, Út 10-12 hod.

Poradenský servis PORSE – sociálně-

právní, po dohodě na tel.: 739 491 633.

Kurzy anglického jazyka v dopoledních 

i odpoledních hodinách, info na 

www.neposeda.org/vpp, 

tel.: 733 685 911.

Doučování dětí ZŠ v předmětech 

MAT, Čj, Aj, tel.: 733 685 911.

Dohled nad dětmi dle dohody na tel.: 

605 292 656.

Pro rodiče na rodičovské dovolené 

s dětmi v rámci RC Koloběžka dále 

nabízíme (info na tel.: 733 182 520):

Hudební škola Yamaha – Čt 9-13hod. 

(podle věku dítěte).

Výtvarný kroužek – Pá 10–12hod.

Angličtina pro nejmenší – Po nebo St 

v dopoledních hodinách.

Více informací na www.neposeda.org
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nabídka, žádost byla řešena veřejně 
a zcela standardním a průhledným způ-
sobem přes bytovou komisi, a o poskyt-
nutí bytu a uzavření smlouvy o nájmu 
bylo rozhodnuto ZMČ. Byt je již obsazen 
a nájemné je v pořádku hrazeno.

• Michal Jiřík požádal starostu, zda by 
šly zjistit na MHMP bližší informace 
o rušení Masarykova nádraží. Starosta 
sdělil, že sám má informace z médií, ale 
pokusí se nějaké bližší informace zjistit 
v co nejkratší době.

• Paní Balíková se dotazuje, zda firma 
STARKON má povolení k provádění sta-
vebních prací o víkendu. Hluk ze stavby 
ruší občany. Starosta slíbil, že celou 
situaci prověří a o výsledcích bude 
informovat.

• Pan Jiřík z pléna se dotazuje na depo-
nii štěrku a hlíny u odbočky na Novou 
Dubeč. Starosta sdělil, že deponie byla 
MČ odsouhlasena, avšak dle pozdějších 
zjištění nesprávně. Starosta byl při 
projednávání povolení uveden v omyl 
a celou záležitost již řeší stavební úřad 
v Újezdě n. Lesy. I v již neplatném 
povolení však byly dány jednoznačné 
podmínky pro udržování čistoty a stavu 

vozovky. Ing. Petr Kos dodává, že každé 
ráno tam stojí velké množství nastar-
tovaných nákladních automobilů, takže 
vzniká velká hlučnost.

• Paní Balíková se dotazuje na spojo-
vací chodník v ulici V Potočinách – Tři 
mosty. Starosta uvedl, že jednání 
proběhla jak u firmy ZAVOS, tak na MČ. 
MČ zaslala své připomínky na staveb-
ní úřad v Újezdě n. Lesy, chodník byl 
klasifikován jako pochozí. Připomínky, 
u kterých to bude možné, budou zapra-
covány. Připomínky, jejichž realizace 
by v současné době znemožnila tuto 
stavbu, budou řešeny v budoucnu. 
Zásadní připomínka byla na pojezd-
nost chodníku a tím jeho přístupnost 
pro budoucí údržbu zeleně a koryta 
potoka. Starosta sdělil, že bude snaha 
při čištění zpřístupnit i druhý břeh, aby 
nedocházelo k ničení nového chodníku 
těžkými mechanismy. 

• Pan Jiřík z pléna vznesl prosbu o bližší 
informace k MHMP plánovanému 
kanalizačnímu odpadu – stoka H mezi 
Počernicemi, Běchovicemi a Dubčí. Sta-
rosta uvedl, že toto vyplývá z předpisů 
EU, že všechny obce nad 2000 obyvatel 

musejí mít vlastní samostatnou čističku 
odpadních vod, a hlavní město Praha 
se rozhodla tuto situaci řešit globálně 
centrální čističkou. Vše již bylo zane-
seno do územního plánu a stoka H by 
měla procházet přes Dolní Počernice, 
Běchovice a dále by měla pokračovat 
směrem na Úvaly. Celý projekt bude 
uskutečňován postupně v dalších 
letech. Paní Balíková se dotazuje, zda 
už v této věci proběhlo územní řízení. 
Starosta se domnívá, že ne, situace 
bude prověřena.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené 
ve 20.03 hodin.

Termín následujícího řádného zasedání 
zastupitelstva je stanoven na 29. 9. 2008 
v 18.00 hodin.

Zápis odpovídá průběhu jednání.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha–Běchovice

» inzerce

Naučná procházka 
Klánovickým 
lesem
Vážení spoluobčané a obyvatelé 
Běchovic,
přijďte se s námi projít krásným Kláno-
vickým lesem v rámci prvního ročníku 
akce Naučná procházka Klánovickým 
lesem, která se uskuteční v sobotu 
13. září 2008 ve 14.00 hod.

Naplánována je procházka po dvou 
trasách:

1. Z Horních Počernic lesem do Klá-
novic – sraz účastníků ve 14.00 hod. na 
zastávce autobusu Ke Xaverovu, doprava 
do místa busem 222 a 261 z Černého 
Mostu – délka trasy cca 4 km.

2. Okruh Klánovickým lesem – sraz 
účastníků ve 14.00 hod. u nádraží Klá-
novice (otočka autobusů), doprava do 
místa vlakem či busem (303 z Kolodějí 
a 261 z Běchovic a Újezdu nad Lesy) 
– délka trasy cca 3 km.
Účastníci získají na začátku procházky 
cestovatelský průkaz, v němž budou 
zaznamenány veškeré důležité informace. 
Pochod povede po vyznačené cestě Klá-
novickým lesem. Na trase bude několik 
stanovišť, na nichž budou pro dospělé 
připraveny zajímavé informace o historii 
a současnosti Klánovického lesa a pro 
děti zábavné hry.
Akce vyvrcholí mezi 16.00 – 18.00 
hod. v Klánovicích před Halou sta-
rosty Hanzala (zastávka autobusu 
Smržovská). Bude hrát živá hudba, pro 
děti budou připraveny atrakce (oblíbený 
skákací hrad, balónky a soutěže), pro 
řádné účastníky pochodu (vyplněné 

cest. průkazy) bude zdarma zajištěno 
občerstvení, a přijdou zajímaví hosté, 
kteří mají co říci.

Chcete strávit příjemné odpoledne 
v krásné přírodě Klánovického lesa? 
Chcete se o tomto největším lesním 
útvaru v Praze něco dozvědět? Chcete 
vědět, jaká rizika mu hrozí, a co pro jeho 
záchranu a rozvoj udělat? 

Pak přijďte na tematickou procházku 
Klánovickým lesem…!
Za každého počasí, neboť v Klánovickém 
lese je krásně vždy!!

Srdečně zvou

Ing. Petr Kubíček   

Vilém Čáp

zastupitel MČ Praha–Klánovice za ČSSD 

předseda Klubu MSD Praha 14

bechovice_#0908.indd   4bechovice_#0908.indd   4 28.8.2008   10:50:2528.8.2008   10:50:25



ŽIVOT BĚCHOVIC 09/2008 ◊ 5

21. srpna 1968
Letos si připomínáme 40 let od zahájení okupace Československa 

vojsky Varšavské smlouvy. 

Tato křivda a zločin v jednom nesmí být nikdy zapomenuta!

Posláním o. s. Neposeda je spo-

luvytvářet občanskou společnost 

zejména tím, že bude podporovat 

a provozovat aktivity směřující ke 

zlepšení kulturního a sociálního 

klimatu ve správním obvodu Pra-

ha 21, se zvláštním zaměřením na 

děti a mládež.

Cílem organizace je zavádět v této 
lokalitě formy aktivit, služeb a sociální 
práce, které jsou pro místní komunitu 
dosud těžko dostupné či nedostupné, 
a podpořit veřejnost k aktivní spolupráci 
při rozvoji komunitního života. 

Historický vývoj o. s. Neposeda

• 2007  získání prostor pro učebnu 
a kancelář v Běchovicích 

• 2007  zahájení činnosti:  Vzdělávací 
a poradenský program pro rodiče na 
rodičovské dovolené

 Mimoškolní vzdělávání dětí a mládeže
• 2006  zahájení činnosti:  

Rodičovské centrum Koloběžka
 Nízkoprahové zařízení pro děti a mlá-

dež Autobus
• 2005  získání prostor konírny:   

Plán založit NZDM 
• 2004  zahájení činnosti:   

Otevřený klub Mikrobus 
• 2004 získání prostor kovárny: 

Plán založit otevřený klub
• 1999 zahájení činnosti: 

Volnočasové aktivity pro děti a mládež, 
činnost vyvíjena dobrovolně bez náro-
ku na honorář
  

Bližší informace lze nalézt na webových 

stránkách www.neposeda.org

Poslání a cíle o. s. Neposeda 

informace pro občany

Již po sedmnácté se můžete vydat 
„Z Dubče do Dubče“ v sobotu 27. září. 
Tradiční akci pořádá turistický oddíl 
Jestřábi. I letos pro Vás připravil vedle 
řady pěších tras (10 – 50 km) a dvou 
cyklotras (cca 40 a 70 km) směřujících 
tentokrát do okolí Uhříněvsi a Říčan, 
i krátkou trasu pro děti plnou her, sou-
těží a pohádkových postaviček. Start je 
v klubovně oddílu Jestřábi v Dubči (ul. 
Bezprašná) od 7.30 do 10 hodin pro 
pěší trasy a cyklotrasy, respektive od 9 
do 12 hodin pro „pohádkovou“ trasu. 
Odměnou Vám bude vedle příjemně 
stráveného podzimního dne (a třeba 
i nově poznaných zajímavých míst ve 
svém okolí) účastnický glejt a řada 
pamětních razítek. Bližší informace 
můžete získat na webových stránkách 
http://zdubcedodubce.unas.cz či na 
telefonu 777 063 340 
(J. Moravec).

» pozvánka pro občany
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událost

Nový plot okolo skateparku 
v areálu tělocvičny Chanos

sportovní a společenské vyžití. Vzhledem 
k tomuto významnému vstřícnému kroku 
se mylně předpokládalo, že se stejně 
vstřícně bude chovat i mladá generace. 
Nestalo se tak, a smutnou pravdou je, že 
se zmiňovaný skatepark stal jedním z nej-
větších zdrojů problémů v naší MČ.

Již delší dobu upozorňujeme návštěv-
níky i streetworkery (pracovníci sociální 
sféry), kteří navštěvují areál, že již 
nebude možné dále dotovat z rozpočtu 
MČ množící se opravy vzniklých škod, 
zejména na vybavení dětského hřiště, 
opláštění tělocvičny i oplocení celého 
areálu Chanos.

Zastupitelé MČ Praha–Běchovice se roz-
hodli na srpnovém jednání zastupitelstva 
učinit poslední vstřícný krok vůči zacho-
vání skateparku v takové podobě, jak ho 
dnes známe. Za bezmála 240 000 Kč bude 
skatepark vybaven oplocením, oddě-
lujícím areál tělocvičny od samotného 
skateparku. Bude zcela nově instalována 
branka pro průchod do skateparku přímo 
z ulice Českobrodská a zároveň oplo-
cení osazeno vraty pro přístup vozidel 
záchranné služby a obsluhy údržby.

Tento článek je směřován zejména 

pro naši mladší generaci. Věřím, 

že se nám společně podaří celou si-

tuaci vyřešit ke spokojenosti všech 

zúčastněných.

MČ Praha–Běchovice má na svém 
katastru dva významné sportovní areály. 
Sportovní areál Na Korunce (SANK) 
a areál tělocvičny Chanos. Ani jeden 
z areálů není zcela bez problémů, avšak 
u každého z nich je to z jiného důvodu. 
Zatímco v případě SANK se MČ Pra-
ha–Běchovice potýká s problémy finan-
cování dostavby kompletního areálu, 
v areálu tělocvičny Chanos je tomu jinak. 
Zmiňovaný areál byl před několika lety 
velice nákladně dovybaven a rekonstru-
ován s představou, že se do této lokality 
alespoň pár let nebude muset významněji 
investovat a vedení MČ se bude moci 
soustředit na jiné investiční aktivity. 
Omyl, opak je pravdou, a zčásti si za to 
může i vedení MČ samo. V minulých letech 
byl totiž v areálu Chanos vymezen prostor 
pro umístění a vybavení skateparku. 
Měl sloužit zejména mladé generaci pro 

V návaznosti na toto opatření bude 
skatepark pravidelně kontrolován 
strážníky MP a jakékoli prohřešky proti 
novému provoznímu řádu budou exem-
plárně řešeny. Jak již bylo zmíněno, ska-
tepark dostane nový provozní řád, bude 
stanovena návštěvní doba, která se bude 
zkracovat a prodlužovat v závislosti na 
tom jak problémový, resp. bezproblémový 
bude provoz a chování jeho návštěvníků. 
V případě, že se stav nezmění ani po 
zavedení nového provozního řádu, bude 
do roka celý areál uzavřen a bez náhrady 
zrušen.

Tato opatření jsou opatření krajní a ma-
jí pouze vrátit již neudržitelnou situaci 
zpět do únosných kolejí. Vždyť jen letos 
MČ Praha–Běchovice vyplatila bezmála 
100 000 Kč na opravách opláštění tělo-
cvičny, a vzhledem k opakující se situaci 
bude tento výdaj letos s největší pravdě-
podobností znovu zaplacen. Peníze, které 
jsou takto nesmyslně plýtvány přitom 
mohly být využity jiným, užitečnějším 
způsobem….

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha–Běchovice

 Začíná nový školní rok a tak 

nastal nejvyšší čas připravit se 

na závod pro děti od jednoho 

roku do 18 let – Mladé Běchovice. 

Protože nejvíc malých závodníků 

bývá z Běchovic a okolí, chtěl bych 

apelovat na rodiče, aby přihlášení 

nenechávali až na poslední chvíli.

Běchovice jsou již 112 let známy spor-
tovcům především díky silničnímu závodu 
„Běchovice“. V roce 1966 se k němu 

informace pro občany

Mladé Běchovice již 20. září

přidal závod pro děti, který pořadatelé 
nazvali Mladé Běchovice. V prvním roce 
se jej zúčastnilo 168 běžců, přede-
vším z Běchovic a okolí. Závod si získal 
postupem doby velkou oblibu, takže nás 
nepřekvapila ani účast šesti set závodní-
ků při desátém ročníku. 

Nyní připravujeme ve spolupráci 
s Magistrátem hl. města Prahy, místním 
zastupitelstvem, starosty okolních měst-
ských částí, školou, TJ Běchovice a další-
mi sponzory již 43. ročník závodu Mladé 

Běchovice. Uskuteční se v sobotu 20. září 
2008 na fotbalovém hřišti v Běchovicích. 
Slavnostní zahájení za účasti starostů 
proběhne krátce před devátou hodinou, 
aby se na 1300 metrů dlouhou trať mohli 
v 9.00 hodin vydat junioři a juniorky 
(nar. 1991–1992). Starší žáky čeká trať 
dlouhá 1000 metrů a jejich vrstevnice 
(1993–1994) si změří síly na vzdálenosti 
800 metrů. Tyto závody budou zaháje-
ny v 9.20 hodin. Sportovní dopoledne 
bude pokračovat závodem mladších žáků 
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PARTNER PRO VAŠI STAVBU – STAVEBNINY KRUTSKÝ
 ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193-4, 724 790 791, 602 384 790
 www.krutsky.cz | stavebniny@krutsky.cz

DOPRAVA AUTOMOBILEM MAN S HR ZDARMA

 •  Cihlový zdící systém POROTHERM, HELUZ SUPERTHERM, přesné tvárnice YTONG, tvárnice H+H, cihly, 
překlady, PZD, stropní systém MIAKO, stropní panely HELUZ 

 • Cement, vápno, multibat, sádra, suché maltové směsi, omítky, štuky, betony, lepidla, sanace, keraštuk
 • Střešní tašky KM BETA, KB BLOK, BRAMAC, TONDACH, střešní okna VELUX, latě, fólie, střešní šindel
 • Tepelná izolace ORSIL, ISOVER, polystyren, hydroizolace, lepenky, tekuté lepenky
 • Fasádní zateplovací systém, omítky, barvy BASF, PRINCE COLOR , PRIMALEX, RELIUS
 • Komínový systém SCHIEDEL, stavební chemie HASOFT, DEN BRAVEN – akrylát, silikon, bitumen, PU pěna …
 • Hutní materiál, betonářské sítě, žebírková ocel, I a U profily, stropní nosníky, kovové zárubně
 • Betonové plotovky KB BLOK, BEST, COLOR BETON, ztracené bednění, ploty, pletivo
 • Betonová dlažba, obrubníky, palisády, zahradní architektura BEST – záruka 20 let, COLOR BETON
 • SÁDROKARTON – kompletní systém – desky, profily, upevňovací prvky, šrouby atd. …
 • Fasádní a vnitřní barvy PRIMALEX, PRINCE COLOR, RELIUS, barvy kov, dřevo, podlahy 
 • Míchačky, nářadí, žebříky, ochranné pracovní pomůcky, barvy, spojovací materiál atd. … 
 • Tónování omítek a barev BASF, PRINCE COLOR, PRIMALEX, RELIUS na počkání
 • Rozvoz materiálu automobily 2x MAN s HR, VOLVO s HR, LIAZ s HR – dosah ruky 6–11m
 • Kamionové dodávky po celé ČR 
 • Kompletní zásobování staveb
 • Výpočet materiálu pro Vaši stavbu, cenové kalkulace, individuální cenové nabídky 
 • Montáž střešních oken Velux pro RD zdarma (9% DPH) 

ZAJÍMAVÉ CENOVÉ AKCE A SLEVY – INFORMACE NA WWW.KRUTSKY.CZ, 
NEBO V PRODEJNĚ STAVEBNIN

» inzerce

(1995–1996) na 800 metrů a žákyň na 
600 metrů. Protože těchto závodníků 
bývá již více, startuje se na několik 
rozběhů. První z nich bude odstartován 
v 9.40 hodin. Od 10.00 hodin bude patřit 
závodní dráha kategorii nejmladší žactvo 
(1997–1998). Chlapci běží 600 metrů 
a děvčata pětistovku. 

Tyto závody mají velkou sportovní 
úroveň především díky atletickým krouž-
kům z okolí. Nicméně diváci se těší vždy 
na půl jedenáctou, kdy se na svůj první 
závod vydají sportovci, kteří se narodili 
v roce 2005 a později. Není výjimkou, 
že se na startu objeví i roční závodník, 
kterého rodiče lákají různými způsoby do 
cíle. Statečně většina z nich vzdálenost 
padesáti metrů zdárně zdolá. A když 
ne, stejně se nějaká drobnost pro malé 
závodníky v cíli najde. Další závod je pro 
děti narozené v roce 2004 (60 m) a 2003 
(100 m). Závěr startovního pole tvoří 
nejpočetnější skupiny dětí, jejichž rozbě-

hy začínají v 11.10 hodin. Nejprve startují 
chlapci a děvčata (2001–2002) na 200 
metrů a po nich závodníci (1999–2000) 
na 300 metrů. 

Už po osmé se v 11.30 hodin objeví na 
startu děti s postižením. Závod Běchovic-
ká stovka (100 m) je připraven pro děti 
bez doprovodu a s doprovodem bez roz-
dílu věku. Je velice dojemné pozorovat 
tyto sportovce, s jakou radostí a úsilím 
zdolávají svůj velký závod.

 Jak řekl zakladatel závodu a jeho 
první ředitel pan Jan Renčín: „Mladé 
Běchovice jsou odrazovým můstkem ke 
sportovní dráze pozdějších vynikají-
cích atletů. Například v roce 1969 zde 
zvítězil dorostenec Vlastimil Zwiefelho-
fer z domažlické výpravy. (Pozn. red.: 
pozdější vítěz a držitel rekordu závodu 
Běchovice.) Bylo by dobře, kdyby jeho 
příkladu následovali ještě mnozí další.“

Úplný program celého dopoledne je na 
našich internetových stránkách: 
http://mladebechovice.cz/. Přihlásit se 
můžete již nyní prostřednictvím on-line 
přihlášky, telefonicky (606 481 222) 
nebo písemně na adresu závodu: Organi-
zační výbor závodu Mladé Běchovice, 190 
11 Praha-Běchovice. Těšíme se na všech-
ny závodníky. Pro každého je připraven 
diplom, ceny pro nejlepší, a pro vylosova-
ného účastníka horské kolo, které pravi-
delně věnuje firma Ipex Běchovice. Tímto 
dokazujeme, že není důležité vyhrát, 
ale zúčastnit se, respektive proběhnout 
cílem. Věříme, že v olympijském roce 
bude zájem o sport větší, a tak bychom 
byli rádi, kdyby se většina závodníků 
přihlásila předem. 

Jan Jech

info@mladebechovice.cz 

ředitel závodu
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Dne 10. 8. 2008 se na in-line dráze 

sportovního areálu Na Korunce 

v Praze 9-Běchovicích II. uskuteč-

nilo Mistrovství ČR kadetů, juniorů 

a seniorů na „silnici“, takřka ide-

ální slunečné počasí s minimálním 

větrem pomohlo všem závodníkům 

dosáhnout velmi dobrých časů. 

Závodu se zúčastnily týmy z celé 

ČR od nejmenších, narozených 

v r. 2005 až po kategorii AK 50 + . 

Účastníci absolvovali tzv. trojboj, 
absolvovali tak sprint na tratích v délce 
dle kategorie od 200 m do 500 m, poté 
střední tratě 333 m–1500 m a na závěr 
bodovací závod v délce až 5000 m.

Maraton téměř 50 závodů byl zahá-
jen podle časového plánu v 10.30 hod. 
sprinty na 200 m, kde nejlepšího času 
dosáhl Ondřej Suchý /BZK Praha/ s časem: 
19,95 s, a byl také jediný, kterému se 
podařilo pokořit na této trati hranici 20 s. 
V ženách byla nejlepší Kateřina Novotná 
/KSB Benátky/ s časem 21,2 s. Na střed-
ních tratích /1500 m/ bojovali mezi sebou 
o první místo Ondřej Suchý /BZK Praha/ 
a Matěj Krupka /BZK Praha/, oba aktéři 
nakonec projeli cílovou čáru ve shodném 
čase 2,13,54 a vítězství si tak rozdělili 
rovným dílem. V ženách opět zvítězila 

Kateřina Novotná /KSB Benátky/ s časem 
2,34,99. V závěrečném bodovacím závodě 
na 5000 m zvítězil se ziskem 21 bodů 
Matěj Krupka /BZK Praha/, v ženách opět 
kralovala Kateřina Novotná, která během 
závodu nasbírala celkově 13 bodů.

Konečné pořadí jak po třech disciplí-
nách, tak v elitních kategoriích dopadlo 
následovně: /1. závodník v kategorii 
obdržel též ocenění mistr ČR/:
Muži: 1. O. Suchý /BZK Praha/, 

2. M. Krupka /BZK Praha/, 
3. F. Adlt /TJB Žďár nad Sázavou/.

 Ženy: 1. K. Novotná /KSB Benátky/, 
2. K. Nováková /BZK Praha/, 
3. J. Zubčáková /Bošany/. 

Junioři A: 1. J. Apletauer /BZK Praha, 
2. l. Trnavský /Fila Black Ice/, 
3. T. Beran /KSB Benátky/. 

Juniorky A: 1. N. Kubelková /BZK Pra-

ha/, 2. K. Nováková /BZK Praha/, 
3. A. Kolesáriková /BK Náchod/. 

Junioři B: 1. A. Adlt /TJB Žďár nad Sáza-

vou/, 2. A. Golecki /BZK Praha/, 
3. M. Apletauer /BZK Praha/. 

Juniorky B: 1. L. Záhumenská /BZK 

Praha/, 2. K. Prokopová /BK Náchod/, 
3. N. Hlůšková/ SSC Otrokovice/.

 Juniorky C: 1. T. Kolesáriková /BK 

Náchod/. 
Junioři D: 1. J. Klícha /BZK Praha/, 

2. l. Vevera /ICS Praha/, 
3. J. Zdárek /BK Náchod/.

Juniorky D: 1. N. Poplová /BK Náchod/, 
2. M. Sejpalová /KSB Benátky/, 
3. K. Urbanová /Sokol Běchovice II./. 

Junioři E: 1. M. Votruba /DDM Modřa-

ny/, 2. F. Pískatý /Praha 13/.
Juniorky E: 1. M. Došlá /KSB Benátky/, 

2. M. Stodolová /DDM Modřany/, 
3. A. Lokvencová /DDM Modřany/. 

Junioři F: 1. Z. Sejpal /KSB Benátky/, 
2. P. Stodola /DDM Modřany/, 
3. R. Fajkus /Sokol Běchovice II./. 

Začátečníci: 1. M. Fajkusová /Sokol 

Běchovice II./, 2. A. Pískatá /Praha 
13/, 3. J. Stodolová /DDM Modřany/. 
V kategoriích AK už zmíním jen vítěze 

AK 30 muži: 1. J. Stodola /DDM Mod-
řany/. AK 30 ženy: 1. P. Báčová /CIO 
Technika Brno/, AK 40 muži: 1. R. Popl 
/BK Náchod/, AK 40 ženy: 1. J. Hroudová 
/Sokol Běchovice II./ a AK 50 muži: 
1. J. Zajpt /ICS Praha/.

Početná skupina domácích závodníků 
Sokola Běchovice II. získala na naší dráze 

sportovní akce v Běchovicích

2. In-line Běchovice
Neděle 10. 8. 2008, Areál Na Korunce - Běchovice

Mistrovství ČR kadetů, juniorů a seniorů na „silnici“

 autor: sokol Běchovice II 
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Ráno 18. června 2008 (měl svátek 

Milan) vyrazilo autobusem 33 seni-

orů na svůj letošní výlet za pozná-

ním. Tentokrát byly jejich cílem 

tři objekty ve východních Čechách: 

zámek Doudleby, město a zámek 

Rychnov nad Kněžnou a zámek 

Častolovice. 

Klub důchodců naší městské části pořá-
dá podobné výlety již řadu let. Loni to byl 
Jičín, předtím Pardubice a v roce 2005 
hrad Rabí, vždy s dalšími dvěma památ-
kami. Ti, kteří mají lepší paměť, si určitě 
vzpomenou i na ty předcházející.

Byl to hezký výlet, počasí se vydařilo, 
paní průvodkyně během cesty informova-
la o zajímavostech míst, kterými autobus 
projížděl, i o cílových objektech. Ško-
da, že průběh výletu poněkud narušilo 
uvíznutí autobusu v koloně za dopravní 
nehodou před Hradcem Králové, ale díky 
profesionálnímu manévru řidiče bylo 
zdržení jen asi hodinové. Toto zpoždění 
se smazalo úpravou programu v Rychnově 
nad Kněžnou. Zde byla i možnost zajít si 
na oběd.

Přestože již účastníci výletu organizá-
torům poděkovali, mělo by se připome-
nout, že Klub důchodců je jedním z mála 
spolků, které v Běchovicích ještě fungují, 
sdružují občany, a snaží se udržet kultur-
ní tradice a vědomí. Proto nejen za tento 
výlet děkujeme paní Zákostelské a dalším 
členkám výboru Klubu důchodců. Na dal-
ším výletě za krásnými památkami naší 
vlasti ve větším počtu na shledanou.

Běchovičtí senioři

Výlet seniorů

tak dvě první místa díky Janě Hroudové 
a Markétě Fajkusové, dvě třetí místa Katky 
Urbanové a Radka Fajkuse, dvě čtvrtá 
místa Vaška Urbana a Michala Nepovíma, 
a do první pětky se nakonec vešel i Jarda 
Hrouda.

Ceny vítězným trojicím v jednotlivých 
kategoriích i novým mistrům ČR předávali 
na stupních vítězů olympijský vítěz Aleš 

Valenta a starosta MČ Běchovice Ondřej 
Martan. 

Bojovné nasazení hlavně těch nejmlad-
ších závodníků přivedlo do našeho areálu 
i početnou skupinu diváků, kteří svým 
povzbuzováním podpořili výkony sportov-
ců na dráze. Všem sportovcům, rodičům 
i divákům bych rád poděkoval jménem 
pořadatelů za účast, a doufáme, že se 

setkáme opět za rok na dalším ročníku 
MČR, nebo již 3. 9. 2008, kdy se bude 
konat čtvrtý a letos poslední závod Běcho-
vické korunky 2008.

Za Sokol Běchovice II.

Tomáš Platil

K 30. 6. 2008 ukončil své aktivi-

ty a činnost projekt „Vzdělávací 

a poradenský program o. s. Nepo-

seda pro osoby končící rodičovskou 

dovolenou, zaměřený na uplatnění 

se na trhu práce“. Projekt realizo-

valo běchovické sdružení Neposeda 

pro území hl. m. Prahy.

Třikrát během jednoho a půl roku nabí-
dl realizační tým projektu deset různých 
kurzů zaměřených na zvýšení schopností 
a nabytí nových dovedností potřeb-
ných pro úspěšný návrat do zaměstnání 
rodičům po MD/RD, osobám pečujícím 
o závislého člena rodiny a nezaměstna-
ným. Jednalo se o tři kurzy Práce s počí-
tačem a internetem a po jednom kurzu 
Základy ekonomie/účetnictví, Základy 
práva, Trénink komunikačních dovednos-
tí, Administrativa, Anglický jazyk, Němec-
ký jazyk a Jak na návrat do zaměstnání. 
Součástí každého kurzu bylo poradenství 
spojené s přechodem – návratem do 
zaměstnání a změnou životní situace jak 
u jedince, tak celé rodiny. Vzděláváním 
prošlo 128 žen a 1 muž, poradenství 
využilo 62 osob. 

 Aktivity projektu pomohly k návratu 
do zaměstnání 1/3 absolventů. Větší část 
účastníků prozatím čeká, až jejich dítě 
nastoupí od září do školky, a oni si budou 
moci zaměstnání hledat. Tři zúčastěné 
osoby se na základě projektu rozhodly své 
znalosti ještě více prohloubit, a začaly 
studovat.

zajímavost

Zpátky do zaměstnání 
po dlouhodobé izolaci

Vzdělávacího a poradenského progra-
mu se účastnily především osoby z oblasti 
správního obvodu Praha 21 a okolí. 
Přicházeli k nám ale i účastníci z Jižního 
Města, Proseku a jiných odlehlejších 
městských částí. Účastníkům se projekt 
velmi zamlouval, a byli s ním velice spo-
kojeni. Ukazuje to i situace z posledního 
půl roku, kdy se k nám většina uchazečů 
přihlásila na doporučení od známé, která 
projekt navštívila. 

„Projekt mi dal potřebné sebevědomí 
a znalosti, které potřebuji pro hledání 
zaměstnání po dlouhodobé péči o dítě.“ 
„Díky navštěvování kurzů a poradenství 
jsem získala znovu důvěru v sebe a své 
znalosti. S klidem půjdu hledat místo 
na takové pozice, na které bych si bez 
navštěvování tohoto programu netrouf-
la.“ To je jen pár vět, které jsme během 
projektu slýchali od účastníků, a které 
potvrzují, že projekt byl velmi úspěšný 
jak z pohledu účastníků, tak z pohledu 
realizačního týmu.

Bc. Věra Jílková

– konzultantka programu

GSM: +420 739 491 633

e-mail: vera@neposeda.org

poděkování

 Č. 1 „Děkujeme pí Svobodové a Úřadu 
MČ Praha-Běchovice za dárek a blaho-
přání k narozeninám.”

pí Turecká, p. Pavel Císař, p. Vítovec, pí 

Matějková
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kultura

Kulturní centrum Beseda Klánovice 
– program na září 2008

Středa 3. 9. 2008  

VÝSTAVA – OBRAZY MALÍŘKY ZDEŇKY 

HOŠKOVÉ

Zahájení výstavy obrazů malířky Zdeňky 
Hoškové. Výstava potrvá do konce měsí-
ce.

Čtvrtek 4. 9. 2008, 19.30 

KINO – TAJEMSTVÍ PRSTENU

USA, 2008, 117 minut, od 12 let. Režie: 
Richard Attenborough. Hrají: Shirley 
MacLaine, Christopher Plummer, Neve 
Campbell, Mischa Barton 

Úterý 9. 9. 2008, 19.30  

KINO – BATHORY

ČR, 2008, 140 minut, historický 
thriller od 12 let. Režie: Juraj Jakubisko. 
Hrají: Anna Friel, Vincent Regan, Hans 
Ma theson, Karel Roden, Deana Jaku-
bisková-Horváthová, Bolek Polívka, Jiří 
Mádl, Lucie Vondráčková, Franco Nero. 
Historický velkofilm Juraje Jakubiska 

a současně nejdražší filmový projekt 
střední Evropy přivádí k životu krvavou 
legendu o Čachtické paní.

Středa 17. 9. 2008, 10.00  

DĚTSKÉ DIVADLO – DVĚ POHÁDKY SE 

ZVÍŘÁTKY

Dvě moderní bajky, které s humorem 
a bez vztyčeného prstu předvádějí dětem 
některé jejich „neřesti“. Pohádky jsou 
plné písniček a především fantazie. Hraje 
studio APROPO. Vstupné 40 Kč/os.

Čtvrtek 18. 9. 2008, 19.30  

KINO – SLÍDIL

USA, 2007, thriller, 86 minut, od 12 let. 
Režie: Kenneth Branagh. Hrají: Michael 
Caine, Jude Law, Harold Pinter. Michael 
Caine v roli milionářského autora detek-
tivních románů, který si měří schopnosti 
s nezaměstnaným hercem ve smrtelně 
vážné a vážně zamotané hře s hrozivými 
důsledky.

Tento článek navazuje retrospektivně 

na rozhodnutí zastupitelů z jednání 

zastupitelstva v červnu 2008. Zastu-

pitelé na tomto jednání vyjádřili 

opakovanou nespokojenost s prací 

tehdejších mužů zákona a pověřili 

vedení MČ k vyjednání jejich výměny 

s vedením MP Praha 14. 

Ředitelka místního oddělení městské 
policie pro Prahu 14 pozorně vyslechla 
všechna fakta o práci jejích podřízených 
a souhlasila s uskutečněním výměny obou 
okrskářů MČ Praha–Běchovice za jiné. 
Přislíbila, že by k výměně mohlo dojít 
již počátkem září 2008. Do té doby měli 
sloužit v Běchovicích stávající strážníci.

nová událost

Díky rych-
lému postupu 
a vstřícnému 
jednání paní 
ředitelky MP 
Prahy 14 se 
však výměna 
k mému potě-
šení urychlila 
a noví strážníci 

– okrskáři nastoupili již počátkem srpna 
2008. Nový tým je složen z paní Sveykov-
ské Martiny a pana Lesňáka Tomáše. Oba 
mají za sebou povinný výcvik a praxi u MP 
Prahy 14. V některém z příštích čísel ŽB 
s nimi přineseme podrobnější rozhovor. 
Do nových strážníků vkládám veliké 

Nové tváře v MČ Praha–Běchovice

naděje a věřím, že tito mladí lidé nezkla-
mou. Přál bych si, aby i občané Běchovic 
rychle získali důvěru v nové tváře MP 
Praha–Běchovice a obraceli se na ně 
s každým svým 
problémem, 
který mohou 
strážníci vyřešit. 
Tel. číslo na MP 
Praha–Běcho-
vice zůstává 
nezměněno: 
731 177 771.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha–Běchovice

Neděle 21. 9. 2008, 17.00  

KONCERT – LUKYHO FOLKOVÝ ČAJ 4.

Protagonisty poprázdninového Čaje 
budou převážně muži. Dnes už poměrně 
známé Písničkářské duo „Nestíháme” 
doplní s kytarou zpívající Peťo Piatko, 
který přijede až ze slovenského Marti-
na. „Něžnější” část interpretů pak bude 
zastoupena nejmladší vítězkou Porty 
v historii Žofkou Kabelkovou. Více info na 
www.lukylukac.eu. Vstupné 50 Kč (děti za 
polovinu).

Středa 24. 9. 2008, 9.00 – 12.00  

KURS – VYROBTE SI SVŮJ ORIGINÁLNÍ 

ŠPERK

Kurs korálkování a výroby šperků 
z korálků. Cena (včetně materiálu) 
250 Kč. Kursy dalších technik pravidelně 
každých čtrnáct dní. Lektorka Andrea 
Janotová, členka Vzdělávacího spolku 
uměleckých řemesel Praha. Počet míst 
omezen. Přihlášky na tel. 720 569 245.
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novinka

Již v květnu tohoto roku se zastu-

pitelstvo MČ Praha–Běchovice 

rozhodlo rozvázat smluvní vztah 

s firmou Zahrada n. Metují. Tato 

společnost zajišťovala úklid naší 

MČ po dobu několika předešlých 

měsíců. Zastupitelé zohlednili ve 

svém rozhodnutí mnohé stížnosti 

občanů a současně s tímto krokem 

se rozhodli převést odpovědnost za 

úklid Běchovic zpět na vedení MČ.

Již v této době bylo představitelům MČ 
Praha–Běchovice jasné, že bude třeba 
dokoupit vybavení pro údržbu zeleně 
a případné další činnosti související 
s úklidem v MČ. Provedl se zběžný audit 
stávajícího vybavení, z něhož vyplynula 
jednoznačná potřeba dalšího stroje urče-
ného k sekání a údržbě travních ploch. 
Vzhledem k tomu, že nebyly připraveny 
pro tento rok žádné dodatečné finanční 
prostředky pro nákup takto drahé tech-
niky, rozhodl jsem se jako starosta MČ 
uspořádat sbírku sponzorských darů za 
účelem nákupu již zmíněného vybavení.

Sbírka byla vyhlášena ke konci měsíce 
června, a s potěšením mohu oznámit, 
že již v polovině měsíce srpna jsme měli 

Nový traktůrek pro Běchovice

valnou většinu prostředků potřebných 
k nákupu plně vybaveného komunálního 
traktůrku vybranou. Společně se zastu-
piteli jsme se rozhodli pro osvědčenou 
značku výrobce komunálních strojů, 
a přiobjednali jsme i vymetací kartáč 
vhodný k podzimní a zimní údržbě 
a závěsný vozík využitelný kdykoli v prů-
běhu roku.

Celkové náklady na nákup traktůrku 
byly vyčísleny na 181 177 Kč vč. DPH. I zde 
dostala MČ výraznou slevu činící téměř 
10 % z původní ceny stroje a vybavení. 
Vzhledem k tomu, že sbírka dále pokra-
čuje, rádi bychom za dodatečně vybrané 
peníze dokoupili další možné potřebné 
vybavení pro údržbu a úklid veřejných 
prostranství v MČ Praha–Běchovice. 
Věříme, že se nám podaří zajistit s pomocí 
sponzorských darů tu nejlepší možnou 
službu občanům naší MČ.

Závěrem bych chtěl velice poděko-
vat všem sponzorům, kteří přispěli ke 
koupi komunálního traktoru a ostatního 
vybavení svým peněžním darem. Seznam 
jednotlivých dárců pak vyjde po uzavření 
sbírky pravděpodobně v říjnovém čísle ŽB.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha–Běchovice

Čtvrtek 25. 9. 2008, 19.30  

KINO – KULIČKY

ČR 2008, komedie, 75 minut, od 12 let. 
Režie: Olga Dabrowská. Povídky o ženách 
různého věku a životního stylu dohroma-
dy složí příběh celého lidského života. 
Jednotlivé příběhy se odehrávají na 
technopárty i na katolické faře, a završují 
se ve spokojené domácí rutině.

Neděle 28. 9. 2008, 16.00  

KINO – SISSI A YETTI

Německo, 2007, 85 minut, animova-
ný, dobrodružný, dabing. Nádherný pár 
v nádherném světě. Dokud se nezačnou 
objevovat temná mračna na jinak blan-
kytně modré obloze… Císařovna Sissi je 
unesena. 

Více o programu na
 www.klanovickeforum.cz

„Postarám se o Vaši zahradu. 
Odborně a kvalitně”. 
Tel.: 736 604 804.

» inzerce

Soukromá anglická 
mateřská školka 

v Dolních Počernicích přijímá na školní 
rok 2008/2009 děti ve věku 3-6 let. 
Nabízíme výuku v angličtině s českými 
i zahraničními pedagogy v nově zrekon-
struované školce v krásném prostředí 
dolnopočernického parku.

Info na: www.orangery.cz
nebo na tel. čísle: 725 759 700

» inzerce
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Dlouho očekávané slavnostní ote-

vření Chvalského zámku v Horních 

Počernicích se uskutečnilo  ve čtvr-

tek 1. května 2008. Záměr záchrany 

stavby, které po letech chátrání 

hrozil zánik, započal již v roce 1992. 

Po letech složitých jednání a pří-
prav začala v září 2006 vlastní obnova, 
financovaná z evropských strukturálních 
fondů, státního rozpočtu a z rozpočtu 
hlavního města Prahy. Původně středo-
věká gotická tvrz se zachovalými stříl-

tisková zpráva

Tisková zpráva k otevření Chvalského zámku 
v Horních Počernicích
Obnovou zámku vzniká unikátní městské centrum

nami, renesančně a barokně upravená 
pražskými jezuity, je zapsána v Ústředním 
seznamu památek. Po staletí je Chvalský 
zámek vnímán jako dominanta původní 
obce a historicky přirozené centrum. Od 
začátku května se tak stal společenským 
a kulturním střediskem současné městské 
části a bude sloužit i širšímu okolí. 

Slavnostní ceremoniál začal 1. května 
2008 v 11 hodin bohoslužbou v přileh-
lém kostele sv. Ludmily, a celebroval ji 
pražský arcibiskup a primas český, kardi-
nál Miloslav Vlk. Ve 12 hodin následovala 

prohlídka zámku za přítomnosti primá-
tora Prahy Pavla Béma, starostů part-
nerských měst Horních Počernic – Mions 
a Brunsbűttelu, starostů okolních 
městských částí a dalších významných 
hostů. Od 13 do 18 hodin byl zámek ote-
vřen pro veřejnost. Připraven je bohatý 
hudební program, v němž vystoupili žáci 
místní základní umělecké školy, Junior 
band, Musica Gaudeans, El Paso, orchestr 
z francouzského města Mions a večer 
Stamicovo kvarteto.

kultura

 Zámecký život není vůbec poklidný, 

jak by se mohlo zdát. Ba právě nao-

pak – žije se tu pěkně naplno. Stále 

se něco připravuje, chystá, spřádají 

se plány, co všechno bychom mohli 

pro naše návštěvníky ještě připra-

vit. A není toho zrovna málo! 

 
Aktuálně 

– pokračuje hudební festival Chvalská 
triáda na Letní scéně na nádvoří zámku 
(koncerty od 19.30 hod.):
2. 9. – Krásné nové stroje, Budoár staré 

dámy
3. 9. – Keep Flexi, Drunken Boomerang
4. 9. – 100 °C, DJ Win. Cent 
(od 19.00 hod.)
8. 9. – Bezefšeho, My3.avi
9. 9. – David „Alfík“ Dewetter, Jakub 

Janda
10. 9. – Jablkoň

Výstavy v tomto měsíci: 

1.–14. 9. – Salon fotografů 2008 – výsta-
va fotografií občanského sdružení 
zeměměřičů a jejich přátel 
Viva Geodesia 

Na Chvalském zámku to žije!

Výstava výtvarné skupiny „Mastní” 
z Kladna: Pavel Holeček a Jan Černý 
– plastiky a obrazy 

16. 9.–15. 11. – Kateřina Skořepová 
– obrazy

16. 9.–15. 10. – Občanské sdružení MUM 
– výstava dětských prací 

Václav Hanák: Španělskem na konec světa 
– výstava fotografií

Pozvánka na koncert:

23. 9. – Jan Matěj Rak – PÍSNĚ PRO 
POSLEDNÍ HOSTY – od 19.30 hod.
Ty písně znal kdysi každý. Zpívaly se na 

ulicích. Dnes už se po nich sahá jen zříd-
ka, jen tehdy, zasteskne-li se komusi po 
starém světě. Hraje se tak jen pro posled-
ní hosty, pro ty, kteří už večer nikam 
nepospíchají, pro ty, jimž nevadí sladko-
bolná tesknota a měsíční svit nad řekou. 
Hraje se jen pro ty, jejichž duše někdy 
zatouží vnořit pádlo do peřejí a v lodi bílé 
tou měsíční řekou tiše odplout…

Večer starých trampských a filmových 
evergreenů v podání Jana Matěje Raka 
a Františka Vlčka. V nečekaných úpra-
vách zazní písně slavné i neznámé, písně 

teskné i méně teskné, pomalé i méně 
pomalé. Jan Matěj Rak písně upravil 
s citem k době, avšak nikoli jako museální 
exponáty; ozvou se nečekané harmonie 
a postupy. František Vlček písně zazpívá 
s nonšalancí a tak, jako by byly napsány 
teprve včera.

V pořadu „Písně pro poslední hosty“ 
uslyšíte písně z repertoáru předválečných 
trampských osad i salónních orchestrů, 
písně z pera E. S. Nováčka, Jiřího Srnky, 
Bedřicha Nikodéma, Jendy Kordy, Ríši 
Jurista, Eddyho Fořta, Tonyho Hořínka, 
Jaroslava Ježka či Jiřího Traxlera.

Pořad trvá přibližně 90 minut a je bez 
přestávky. Vstupenky v ceně 120 Kč je 
možno zakoupit v recepci Chvalského 
zámku.

Připravujeme:

4. 10. – Historické slavnosti na 
Chvalském zámku – od 10.00 hod.
– přehlídka historických tanců, kejklíři, 

šermíři, divadlo, ukázky řemesel, ruko-
dělné trhy a na závěr „ohňová show“.
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Přínos pro městskou část i okolí

Soubor staveb Chvalského zámku je 
nemovitou kulturní památkou, zapsanou 
v Ústředním seznamu kulturních pamá-
tek, a jeho hodnota spočívá současně 
v několika rovinách. Spolu s kostelem 
tvoří významnou krajinnou dominantu 
a charakteristický panoramatický obraz 
viditelný z dalekého okolí. Architektura 
zámku je v příměstské oblasti Prahy jed-
ním z ojedinělých příkladů téměř celistvě 
dochovaného renesančního sídla s hod-
notnými kamenickými detaily na průčelí 
a klenbami v interiérech. Vstup raného 
baroka dotvořil vzhled hlavních křídel 
zámku do současné podoby, a logicky ji 
provázal s pozůstatky původní středověké 
nárožní věže. 

Nový způsob využití zámku odráží jeho 
původní rozměr a prostorové uspořádání, 
bez nároku na zvětšování jeho objemu 
nebo kapacity, a bez nutnosti stavebních 
zásahů negativně měnících dochovaný 
charakter budovy. Umožnil tak celkově 
upravit především vnitřní prostorové 
uspořádání stavby, zejména odstranit 
většinu památkově a architektonicky 
nevhodných úprav. Interiéry budou nyní 
sloužit ke stálým expozicím a krátkodo-
bým výstavám, přednáškám, koncertům, 
společenským a politickým setkáním, 
svatebním obřadům, akcím místních 
podnikatelů, organizací a spolků. Jedním 
z hlavních cílů nové koncepce využití 
objektu bylo výrazné posílení jeho kul-
turně-společenské role. Otevření zámku 
veřejnosti bude z hlediska kulturního 
života i turistického ruchu nesporným 
přínosem pro Horní Počernice, hlavní 
město Prahu i jeho okolí. 

Expozice

Součástí oslav je otevření stálé expozi-
ce akademické malířky Ludmily Jiřincové, 
rekonstrukce jejího ateliéru, historického 
mobiliáře, obrazů a osobních předmětů. 
V prostorách zámku mohou návštěvníci 
vidět také příležitostnou výstavu obrazů 
a keramiky Zdeňky Holejšovské, foto-
grafie Pavla Vágnera, obrazy Jaroslava 
Smutného nebo expozici k 130. výročí 
založení chvalského hasičského sboru. 
Prostor k prezentaci zde dostanou i zdejší 
školy a zájmová sdružení. Vedle toho je 
v suterénních prostorách připravována 
samostatná expozice věnovaná obci 

a zámku, jejich historii a stavebnímu 
vývoji, kde vedle textových a obrazových 
informací bude svébytným exponátem 
sama budova zámku s jejími historickými 
prostory a stavebními konstrukcemi. 

Historie

První zmínky o malém opevněném 
feudálním sídle – chvalské tvrzi – pochá-
zejí ze začátku 15. století. Po dvě staletí 
měnila tvrz často majitele až do roku 
1652, kdy byl ve značně zpustlém stavu 
postoupen jezuitské koleji u sv. Klimen-
ta. V tomto období byla někdejší tvrz 
stavebně upravena do podoby renesanč-
ního zámku, který se s řadou architekto-
nických detailů uchoval dodnes. V sou-
vislosti s renesanční přestavbou bylo 
vybudováno sklepení, částečně vytesané 
v pískovcovém podloží. Po raně barokní 
přestavbě získal zámek podobu, ve které 
se prakticky dochoval až do současnosti. 

Pamětní kniha obce Chvaly uvádí, že 
tvrz v roce 1734 vyhořela, patrně byla 
poškozena také kaple sv. Anny, v letech 
1793–1794 přebudovaná na kostel sv. 
Ludmily. Dochovaly se také úpravy, při 
nichž v zámku vznikly vrcholně barok-
ní štukové rámce na stropech 2. patra 
a fabionové stropy v chodbách. Malířská 
výzdoba je patrná pouze ve dvou místnos-
tech ve druhém patře, v prvním případě 
je překryta nátěrem, ve druhém se jedná 
o kompaktní figurativní a dekorativní 
malbu stropní části, pravděpodobně z 1. 
poloviny 19. století.

Po zrušení jezuitského řádu přešel 
zámek pod správu zemského studijní-
ho fondu. Po roce 1918 byl spravován 
ministerstvem orby, později zemědělství. 
V roce 1950 byl dvůr se zámkem převeden 
do majetku státem zřízené organizace 
Československé státní statky, v roce 
1955 dostal objekt do užívání Státní 
statek Praha. To už byly obvodové zdi 
tak narušeny a vyborceny, že hrozilo 
nebezpečí zřícení. V sedmdesátých letech 
bylo následkem unikající vody z horního 
zámeckého podlaží promočeno zdivo 
klenby kostela, v osmdesátých letech se 
na střechách zámku kladla nová kryti-
na a objekt se postupně uvolňoval od 
nájemníků. 

V roce 1992 zřídilo zastupitelstvo 
Horních Počernic na záchranu zámku 
nadaci, která vedla následná nezbytná 

jednání k jeho obnově. Na základě zna-
leckého posudku vydal koncem roku 1998 
Pražský ústav památkové péče vyjádření 
o přípustnosti rekonstrukce, rehabi-
litace a restaurování zámecké fasády 
včetně oken a vstupního portálu. V rámci 
projektové přípravy se na samém začátku 
uskutečnil velmi podrobný památkový 
průzkum, na jehož podkladě bylo pak 
navrženo odstranění všech nevhodných 
dodatečných úprav objektu. V polovině 
roku 2000 byl hotov stavebně-historický 
průzkum, jehož cílem bylo zjistit celkový 
stav objektu, v roce 2001 byla staticky 
zajištěna klenba zámku a dvorní arkáda. 
Na konci roku 2003 schválil Národní 
památkový ústav opravu střechy zámku 
a souvisejících konstrukcí s podmínkou, 
že bude nadále zachován stávající tvar 
konstrukce a typ krytiny. V září 2006 se 
pracovníci Saprosu a Integry Liberec pus-
tili do záchrany této krásné stavby, které 
po letech chátrání hrozil zánik.

Kontakt: Dana Mojžíšová 

605 253 234 

dana.mojzisova@seznam.cz

V souladu  s obecně závaznou 
vyhláškou hl. města Prahy MČ Praha-
Běchovice určuje veřejná prostran-
ství, na kterých  platí zákaz požívání 
alkoholických nápojů s účinností od 
7. července 2008 
• Praha-Běchovice – Za Poštovskou 

zahradou 479, 557 a 564 (ÚMČ Pra-
ha-Běchovice, DPS a DPS II)

• Praha-Běchovice – Za Poštovskou 
zahradou 516 (Pošta a nákupní 
středisko)

• Praha-Běchovice – Mýtní 73 (ZŠ 
a MŠ)

• Praha-Běchovice – Park ohraničený 
ulicemi Českobrodská, Výjezdová, 
U Školního pole a Do Újezda

• Praha-Běchovice – Park Běchovice 
2006

• Praha-Běchovice – Park Litožnická 
(ulice Litožnická)

• Praha-Běchovice – Park manželů 
Kotrbových (ulice Manželů Kotrbo-
vých)

» info pro občany
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Tělovýchova a sport

Tělocvik, nověji tělesná výchova, je 
složkou obecné výchovy člověka. Vznikla 
se vznikem lidské společnosti, vyvíjela se 
s ní a sloužila jí. Její podíl na všestran-
ném rozvoji osobnosti člověka a upevnění 
jeho zdraví byl více nebo méně uznáván 
ve všech etapách vývoje lidské společnos-
ti. Za hlavní prostředky tělesné výchovy 
jsou zpravidla označována tělesná 
cvičení prováděná společensky za účelem 
tělesného a pohybového zdokonalení, 
tj. ovládnutí pohybových dovedností, 
zvyšování síly, rychlosti, vytrvalosti 
a obratnosti, udržování a posilování 
volních vlastností, jakými jsou osobní 
odvaha, houževnatost a jiné, spojovaná 
s výchovou charakteru a ideově-politic-
kým uvědoměním.

Sport ve svém obecném významu je 
názvem pro pohybovou hru, zábavu, 
původně rekreačního charakteru, pro-
vozovanou na čerstvém vzduchu a pro 
pohybovou činnost, která se vyznačuje 
snahou po nejvyšším tělesném výko-
nu a po vítězství nad soupeřem podle 
pevných mezinárodně platných pravidel 
a záznamů o výsledcích. Sport jako pojem 
je slovo převzaté z angličtiny, které má 
svůj jazykový původ ve středolatinském 
„disportare“ – rozptylovati se. Novodo-
bý závodní sport se vyvinul z některých 
starých tělesných cvičení a zábav šlech-
tických i z různých lidových her, zápasů 
a cvičení v 19. století. V současné době 
se rozlišuje přes 40 druhů sportu, z nichž 
některé se dělí ještě na tzv. sportovní 
disciplíny. 

Tělovýchovné organizace a školní 

tělocvik

Soustavný tělocvik byl do Čech zaveden 
roku 1843, kdy byl v Praze, v Lede-
burském paláci na Malé Straně, zřízen 
soukromý privilegovaný tělocvičný ústav, 
který se těšil velké přízni a oblibě šlechty 
i kruhů měšťanských. Ústav se zabýval 
jen výcvikem útlejší školní mládeže. 

z historie Běchovic

Z historie vzniku tělesné výchovy I
(Václav Borovan: Historie běchovické tělovýchovy – 1. a 2. díl – Praha 1985)

(Vybral Jan Sladký – kronikář)

Studentská mládež obou národností, 
české i německé, se dočkala možnosti 
tělesné výchovy až v roce 1847, kdy byl 
přičiněním právníka Adolfa Hájka založen 
Akademický spolek tělocvičný. V bouřli-
vém revolučním roce 1848 byl tělocvik 
zaveden jako nepovinný předmět na 
vzorné hlavní škole v Panské ulici.

Kromě tělocvičného ústavu v Ledebur-
ském paláci, jehož vedení se v roce 1855 
ujal Čech Jan Malypetr, který vystřídal 
předchozí dva rodilé Prušáky – Rudolfa 
Steffanyho a Gustava Stegmayera, byl 
v Praze horlivě pěstován tělocvik v orto-
pedickém ústavu Schmidtově, založeném 
doktorem Seegenem. Tam už cvičili 
i dospělí muži, Češi společně s Němci. 
Když pak byl jako důsledek ješitné nadu-
tosti německých kruhů založen v lednu 
1862 jejich vlastní spolek, vyšla z řad 
cvičenců Schmidtova tělocvičného ústavu 
poprvé myšlenka na založení českého 
tělocvičného spolku.

Tělocvičná jednota pražská

Po rázných přípravách, na kterých se 
výrazně podílel zejména doktor Miroslav 
Tyrš, bratři Eduard a Julius Grégrové 
a Emanuel Tonner, byla v našich zemích 
založena první česká tělovýchovná orga-
nizace. Stalo se tak na ustavující valné 
hromadě dne 16. února 1862. Do čela 
tohoto nového spolku byl postaven jako 
první starosta Jindřich Fügner, který ho 
hmotně zajistil, a doktor filozofie Miro-
slav Tyrš, který pro něj vytvořil vlastní 
tělocvičnou soustavu s původním českým 
názvoslovím. Spolek, založený v podmín-
kách všeobecného rozmachu českého 
národního života, se původně jmenoval 
Prvá česká jednota tělocvičná v královské 
Praze a od r. 1864 Sokol Pražský.

Cvičení bylo zahájeno 5. března 1862 
v místnostech ústavu Jana Malypetra. 
V roce 1862 bylo založeno ještě devět 
tělocvičných jednot, v roce 1863 dalších 
pět a v roce 1865 bylo v činnosti 20 jed-
not s 1 950 členy. Těmi prvními po Praze 

byly tělocvičné jednoty v Brně, Jaroměři, 
Jičíně, Kolíně, Kutné Hoře, Nové Pace, 
Příbrami a v Trutnově. 

V roce 1884, kdy počet jednot dosáhl 
137 se začalo vytvářet župní zřízení. Jako 
první byly založeny župa Středočeská 
/Smíchov/ a Tyršova /Kolín/. Dne 24. 
března 1889 se spojilo všech 10 žup 
v Čechách v Českou obec sokolskou, 
v roce 1892 moravské župy vytvořily 
Moravskoslezskou obec sokolskou. Spo-
jením pak vznikl Svaz českoslovanského 
sokolstva, který se v roce 1904 přeměnil 
na Českou obec sokolskou.

Za jeden a čtvrt roku po vypuknutí 
I. světové války, stalo se tak 24. 11. 1915, 
byla ČOS rozpuštěna. Po vzniku samotné-
ho československého státu v r. 1918 bylo 
ústředí Sokola přejmenováno na Čes-
koslovenskou obec sokolskou. V prvním 
poválečném sletovém roce 1920 měla ČOS 
205 sokoloven a 131 hřišť, 2 629 jednot 
a poboček, 230 608 mužů, z toho 47 192 
cvičících a 99 265 žen, z toho 34 192 
cvičících, 42 346 dorostenců, 34 910 
dorostenek, 74 558 žáků, 80 964 žákyň, 
15 686 členů a 10 526 členek cvičitel-
ských sborů.

Dělnické tělocvičné jednoty

Organizace dělnického tělovýchovného 
hnutí má své počátky v devadesátých 
letech devatenáctého století. Jeho 
vznik se počítá od roku 1897, kdy došlo 
k hromadnému vylučování sociálně-
demokratických členů ze Sokola, a kdy 
byla dne 22. srpna 1897 založena první 
Dělnická tělocvičná jednota v Praze. 
O něco dříve vznikly dělnické tělocvičné 
spolky při sociálně-demokratické straně 
ve střediscích rušného dělnického hnutí 
na Brněnsku, například v Juliánově, Krá-
lově Poli, Husovicích, Židenicích a v Líšni. 
Těchto pět jednot bylo založeno v letech 
1895–1896.

V roce 1903, kdy počet jednot vzros-
tl na 30, bylo ustaveno ústředí – Svaz 
dělnických tělocvičných jednot česko-
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Pozor na změny v PID 
V uplynulých měsících proběhlo několik jednání se zástupci spol. Ropid. Z jednání vzešlo několik změn jízdních řádů autobusů 

MHD, které by měly výrazněji přispět ke zkvalitnění každodenního cestování občanů MČ Praha 21 vč. občanů MČ Praha-Běchovice. 
Významné změny se dotknou všech autobusových linek procházejících MČ Praha-Běchovice.
Bližší informace na vývěskách a webu MČ Praha-Běchovice

slovanských. V tomto Svazu, ustaveném 
15. srpna, bylo soustředěno 31 jednot se 
747 členy činnými a 1 076 přispívajícími. 
Místní organizace DTJ se podle potřeby 
sdružovaly do okresů, okresy do krajů.

V roce 1905 začal Svaz DTJ vydávat 
ústřední časopis Tělocvičný ruch a v roce 
1909 časopis Cvičitelské rozhledy. V roce 
1912 měl svaz DTJ 429 jednot s 25 750 
příslušníky, v roce 1913 již 542 jednot 
s 34 283 příslušníky a 33 okresů.

Během roku 1914 se konaly přípravy 
k I. dělnické olympiádě na rok 1915, 
avšak její uspořádání znemožnila světová 
válka a hnutí se téměř rozpadlo. Od čer-
vence 1914 přestal být vydáván časopis 
Tělocvičný ruch.

Dělnické tělocvičné jednoty načerpaly 
síly k novému životu až za tři roky. Dne 
10. 7. 1917 začal znovu vycházet ústřední 
časopis pod názvem Nový tělocvičný ruch 
a opět se rozproudila veřejná vystoupení. 
V červnu r. 1918 se konala svazová konfe-
rence. Po vzniku ČSR se hnutí přejmeno-
valo na Svaz dělnických tělocvičných jed-
not československých a prodělalo značný 
rozmach. K 30. 6. 1919 vykazoval Svaz 
DTJ 120 643 příslušníků v 890 jednotách, 
k 31. 12. 1920 již 223 665 příslušníků 
v 1 565 jednotách. Rok 1920 byl rokem 
příprav k uspořádání válkou znemožněné 
I. dělnické olympiády.

(pokračování příště)

KURZY ANGLIČTINY 
A PRÁCE NA PC 
V BĚCHOVICÍCH
Nabízíme kurzy angličtiny a základů 
práce na počítači pro všechny. 
Možnost volby z dopoledních 
a odpoledních kurzů. Výuka probíhá 
v malých skupinách. Příznivé ceny. 
Zahájení kurzů: 15. září 2008. 

Více informací na 
www.neposeda.org/vpp 
mobil: 733 685 911 
e-mail: neposeda.janek@email.cz

» inzerce
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VÍME, KAM 
S VYSLOUŽILÝMI 
SPOTŘEBIČI!

LZE JE ODEVZDAT...
... PRODEJCI PŘI KOUPI 
 NOVÉHO SPOTŘEBIČE

... DO SBĚRNÉHO DVORA

CHRAŇME SPOLEČNĚ ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ!

www.elektrowin.cz
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